
خيزش منفي فوتبال از اروپا تا شرق آسيا 
يكي از شاخصه  هاي توسعه ورزش در رشته  هاي گوناگون به خصوص 
فوتبال، مسئله ارتباط و تبادل اطلاعات با دنياي حرفه اي و سطح يك 
فوتبال است.  فوتبال ايران سال  هاي نه چندان دوري را به ياد دارد كه 
با استفاده از همين شاخص و فاكتور خود را به سطح اول اين رشته دنيا 
نزديك كرد. سال  هاي مياني دهه 70 اوج حضور بازيكنان بزرگ فوتبال 
ايران در رده اول فوتبال اروپا بود؛ حضور چهره هايي چون علي دايي، 
كريم باقري، خداداد عزيزي، مهدي مهدوي كيا، وحيد هاشميان، علي 
كريمي،  عليرضا منصوريان، محمد موسوي و مهدي پاشازاده به جايي 
رسيد كه فوتبال ايران با رشدي فوق تصور به رده هفدهم رده بندي فيفا 
صعود كرد، اما گويا بعد از جام جهاني 2006 و كس��ب اين موفقيت به 

ناگاه همه چيز براي فوتبال تمام شد. 
در طول سال  هاي بعد هر چند چهره هايي مانند نكونام و مسعود شجاعي 
با هم در اروپا توپ زدن��د و حتي بازيكناني چ��ون دژاگه و قوچان نژاد 
شناسايي شدند، اما افت سطح توقع بازيكنان جديد و دلخوش كردن 
به حضور در ليگ  هاي نه چندان معتبر و سطح بالاي كشورهاي حاشيه 
خليج  فارس چون قطر و ام��ارات باعث قطع ارتب��اط فوتبال با دنياي 
حرفه اي و درجه يك اين رشته و بالطبع سقوط تدريجي فوتبال ايران از 
صدر به زير شد؛ مسئله اي كه گويا پاياني نيز نمي توان براي آن متصور 
بود. گويا به جاي خيز به جلو در يك نمودار منفي و رو به پايين در حال 
عقبگرد هستيم.  طي روزهاي گذشته خبرهايي در خصوص پيوستن 
چند بازيكن ليگ برتري به ليگ تايلند منتش��ر شده است؛ خبري كه 
عقبگرد بيش��تر فوتبال در برقراري ارتباط با س��طح اول اين رشته در 
دنيا را تأييد مي كند.  فوتبال ايران ب��ه جاي اينكه به هدف هايي بالاتر 
و بهتر از قطر و امارات بينديشد حالا يك گام ديگر به عقب برداشته و 
لژيونرهايش سر از تايلند در مي آورند و اين در حالي است كه مقايسه 
فوتبال تايلند چه در رده ملي و چه در بحث باشگاهي حتي همين امروز 
كه پيشرفت قابل ملاحظه اي داشته است با فوتبال ايران بسيار اشتباه 
است، چه رسد به اينكه بازيكنان فوتبال ايران سر از تايلند در آورند و در 

ليگ فوتبال اين كشور توپ بزنند. 
به طور حتم حضور بازيكنان ايراني در ليگ  هاي كشورهايي چون تايلند، 
فيليپين و اندونزي ضربه جبران ناپذيري به آينده فوتبال ايران خواهد 
زد. بي ترديد اين ليگ  هاي درجه دوم آسيا كه حتي يك نماينده در ليگ 
قهرمانان آسيا نيز ندارند، هيچ چيزي براي ارائه و افزايش تجربه تكنيك 
و تاكتيك بازيكنان ايراني نخواهند داش��ت و همين مسئله زمينه ساز 

سقوط تدريجي فوتبال ايران را از جايگاه كنوني فراهم مي آورد. 
نبايد فراموش كنيم ك��ه فوتبال ايران وقتي به راحت��ي راهي دو جام 
جهاني 2006 و 2010 ش��د كه بازيكنانش حتي سابقه حضور و بازي 
در فينال ليگ قهرمانان اروپا و رقابت  هاي حساس قاره سبز را داشتند؛ 
كاري كه طي چند سال گذشته ژاپن و كره جنوبي از ما آموختند و انجام 
مي دهند، اما خود ما به عنوان بنيانگذار اين اتفاق در آسيا از عهده ادامه 
آن برنيامديم و آرام آرام از اروپا به حاشيه خليج فارس و بعد به ليگ  هاي 
درجه دوم و سوم شرق آسيا رسيديم.  حضور در چنين ليگ  هاي سطح 
پاييني به هر دليل كه باشد، تنها افت و شكست فوتبال باشگاهي و ملي 
ايران را به همراه خواهد داش��ت، ضمن اينكه بايد توجه داشته باشيم 
كه در اين ميان اين كشورها براي خود وجهه اي دست و پا مي كنند  كه 
خيلي راحت مي توانند بعدها در برابر ما قد علم كنند.  يادمان باشد كه 
پيشرفت در فوتبال تنها در سايه رقابت و حضور مؤثر در بالاترين سطح 
رقابت اين رشته در جهان ميسر مي ش��ود، نه حضور و عرض اندام در 

ليگ  هاي درجه چندم عربي يا شرق آسيايي!

كلنگ زني آكادمي ملي كشتي همزمان با آغاز جام تختي
 هاشمي: هرچقدر بودجه براي كشتي 

در نظر بگيريم، كم است
آخر هفته كشتي ايران روزهاي پرخبري را سپري كرد، از برگزاري مسابقات 
جام بين المللي تختي تا به زمين خوردن كلنگ آكادمي ملي كش�تي. 
صبح پنج شنبه گذشته بود كه مسئولان فدراسيون كشتي و كميته ملي 
المپيك به مجموعه آزادي رفتند تا كلنگ يكي از مهم ترين اماكني را كه 
سال ها كشتي ايران در حسرت داش��تن آن بود، به زمين بزنند؛ كلنگ 
آكادمي ملي كشتي ايران كه قرار است به همت يكي از بانك هاي خصوصي 
كشور ساخته شود. اين آكادمي در زميني به مساحت 1300 متر مربع 
در شش طبقه ساخته مي ش��ود كه طبقه منفي دو آن به مساحت 240 
متر مربوط به تأسيسات است و طبقه منفي يك هم اختصاص به ساخت 
فضاهاي ورزشي، سالن تمرين، استخر، سونا و جكوزي دارد. طبقه همكف 
آن هم مربوط به فضاهاي اداري و ساخت موزه كشتي تعلق دارد و طبقه 
اول و دوم با 34 اتاق و با ظرفيت 114 نفر براي اقامت ورزشكاران و مربيان 
اختصاص دارد كه اين آكادمي طي 15 ماه و هزينه اي 15 ميليارد توماني 
ساخته خواهد شد. كيومرث هاشمي، رئيس كميته ملي المپيك در اين 
مراس��م گفت: » اميدوارم حمايت هاي بخش خصوصي از ورزش كشور 
به خصوص كشتي استمرار داشته باشد و خوش��حاليم كه امروز شاهد 
كلنگ زني آكادمي ملي كشتي هستيم و بايد با هماهنگي با كميته ملي 

المپيك و همچنين اتحاديه جهاني كشتي اين آكادمي را جهاني كنيم.«
وي ادامه داد: »از المپيك 1948 لندن تا المپيك 2012 لندن، مجموع 
افتخارات ورزشكاران ايران بيشتر از 60 مدال نبوده است كه 65 درصد اين 
مدال ها را كشتي ايران به تنهايي كسب كرده است. همچنين 45 درصد 
مدال هاي ايران در بازي هاي آسيايي توسط كشتي گيران به دست آمده كه 
اين نشان از جايگاه بالاي كشتي در ورزش ايران دارد. علت اينكه مي گويند 
كشتي ورزش اول ايران است و البته به عنوان يك مسئول مي گويم كه اين 
موضوع فقط در حد حرف بوده، به دليل همين افتخارات است. حق كشتي 
اين است كه اگر تمام اختيارات ورزش كشور را به آنها اختصاص دهيم، باز 
هم كم است. اين پروژه يك پروژه منحصر به فرد است و نياز است كه تمام 
رشته هاي ما صاحب چنين مكاني براي استفاده ورزشكاران شود.  اميدوارم 
در آينده حمايت هاي بسيار بيشتري از كشتي صورت گيرد؛ چراكه اين 

رشته حق زيادي بر گردن ورزش ايران دارد.«
    

چند صد متر آن طرف تر از مراسم كلنگ خوردن آكادمي ملي كشتي، در 
سالن 12 هزار نفري آزادي، سوت آغاز رقابت هاي جام بين المللي تختي زده 
شد؛ رقابت هايي كه علاوه بر اينكه مرحله اول انتخابي تيم ملي بود، 17 تيم 
خارجي هم در اين مسابقات حضور پيدا كرده بودند. البته سنگ اندازي هاي 
سياسي سبب شده بود تا برخي از كشورها و كشتي گيران مطرح به جام 
تختي نيايند، موضوعي كه رئيس فدراسيون كشتي هم به آن اشاره كرد: 
» با توجه به محدوديت ها و تنگناهاي موجود، حضور تيم ها و چهره هاي 
مطرح خارجي رضايتبخش نبود، اما حضور چهره هاي مطرح داخلي رقابت 

را جدي تر كرده و به گرماي مسابقات افزوده بود.«
رسول خادم ادامه داد: »با  حضور چهره هاي مطرح داخلي، سطح مسابقات 
قابل قبول بود و اميدواريم نتايج حاصل از اين رقابت ها به قطاري كه به سوي 
المپيك حركت مي كند، كمك كند؛ چراكه نتايج اين مسابقات استارت 

بستن تيم المپيك خواهد بود.«
اين نكته اي بود كه محمد بنا، سرمربي تيم ملي كشتي فرنگي در ارزيابي اش 
از سطح كيفي و فني جام تختي عنوان كرد: » براي نام بزرگي مانند تختي 
كوچك است به هر حال وقتي مسابقاتي با نام تختي برگزار مي شود، انتظار 
مي رود سطح آن در شأن نام جهان پهلوان باشد و بهتر مي شد اگر تيم ها و 
نفرات خارجي بهتري مي آمدند. مسابقات براي ارزيابي كادر فني و شناخت 
از نفرات داخلي با ارزش بود و اگر تيم هاي خارجي بيشتري در اين مسابقات 
حضور پيدا مي كردند، بسيار بهتر مي شد، هر چند برخي مسائل سياسي 
در حضور نداشتن برخي از كشورها دخيل بود. البته مردم ايران مرد مبارزه 
هستند اگر چه كشتي گيران خارجي خوبي به اين مسابقات نيامدند، اما 

كشتي گيران ايراني تنور مسابقات را گرم نگه مي دارند.«

آب�روي ورزش و فرهنگ آن، خصوص�اً فوتبال 
مدت هاس�ت ك�ه زي�ر دس�ت و پاي ع�ده اي 
خودخواهان�ه لگد ك�وب مي ش�ود؛ بازيكنان، 
 مربيان و گاه حتي مديراني كه بدون انديشيدن 
به جايگاهي كه در جامعه دارند، خطاهايي مرتكب 
مي شوند كه بخشيدني نيس�ت. اگر چه انسان 
جايز الخطاست اما از هر خطايي هم نمي توان به 
سادگي گذشت. خصوصاً اگر درس عبرت نشود. 
خطاهاي كوچك و بزرگ جامعه فوتبال طي سال هاي 
اخير،  وجهه ورزش را در بين مردم خدشه دار كرده 
است؛ ورزشي كه روح آن با پهلواني و جوانمردي گره 
خورده ، اما امروز،  چهره آن به واس��طه اشتباهات و 
خطاهاي عده اي فرصت طلب، دستخوش تغييرات 
شده اس��ت؛ خطاكاراني كه حمايت هاي بي منطق 
از آنها باعث ش��ده تا دامنه اين اش��تباهات هر روز 
گسترده  و گسترده تر ش��ود.  درست مثل وقتي كه 
برخي مسئولان در حمايت از بازيكنان سربازي كه 
با جعل اس��ناد قانون را دور زده بودند،  شرايط را به 

گونه اي فراهم كردند كه اين متخلفان س��ينه سپر 
كرده و خود را محق بدانند و مظلوم نمايي كنند. حال 
آنكه اشتباه نابخشودني آنها نه تنها قانون شكني بود، 
 كه حق سربازاني را كه راهي خدمت مقدس سربازي 
شده بودند نيز ضايع كرده بود، سربازاني كه برخي از 
آنها حتي در راه انجام وظيفه جان خود را هم از دست 
داده بودند. يا سكوت برابر زنداني شدن مديرعامل 
پرسپوليس و حمايت ها براي آزادي او كه باعث شد 
سياسي بعد از گذراندن چند ماهي در اوين،  به دليل 
آنكه توضيحي - به هر دلي��ل - در خصوص پرونده 
او و دليل بازداشتش داده نش��ده بود، خود را محق 

و بي گناه بخواند. 
اما گاهي اين حمايت ها قلب جامعه را نشانه مي رود و 
اخلاقيات را زير سؤال مي برد. سكوت،  حمايت و نزدن 
دست رد به سينه بازيكني كه تخلفاتش مشخص 
است و بابت آن حتي راهي زندان هم مي شود،  چيزي 
نيس��ت كه بتوان س��اده از كنار آن گذشت. آن هم 
وقتي كه شعارهاي فرهنگي و اخلاق مداري كه داده 

مي شود،  گوش فلك را كر مي كند. 
خيلي زود  ورق برگشت. شفاف س��ازي نكردن در 
خصوص اصل ماجرا، بار ديگر شرايطي را رقم زد تا 
فرد خطاكار وقيحانه خود را مظلوم جلوه دهد و قرباني 
اشتباهات ديگران بخواند. دروازه بان سرخپوشان نيز 
وقيحانه خ��ود را قرباني مي خوان��د و مظلوم نمايي 
مي كند. آن هم در شرايطي كه اگر چه در خصوص 
پرونده اصلي او حرفي به ميان نيامد تا اين ذهنيت 
ايجاد شود كه او تنها به دليل منتشر شدن چند عكس 
روانه زندان شده،  اما اين مسئله از سوي مقامات اعلام 
شد كه او شاكي شخصي دارد. مسئله حائز اهميتي 
كه البته در ميانه مظلوم نمايي هاي اين فرد خطاكار 
انكار شد. ضمن اينكه هيچ عقل سليمي نمي پذيرد 
كه كس��ي بابت چند عكس و آبرويي كه از او رفته، 

وثيقه اي ميلياردي بگذارد. 
اينكه چرا قوه قضائيه در خصوص جرائم اين بازيكن 
شفاف س��ازي نمي كند، هزار و ي��ك دليل منطقي 
مي تواند داش��ته باش��د، اما اينكه كميت��ه اخلاق 

فدراس��يون فوتبال چطور با وجود آنكه از مدت ها 
قبل حرف محرومي��ت اين بازيك��ن در ميان بود، 
سكوت مي كند و توپ را به زمين ديگران مي اندازد، 
نمي تواند منطقي باشد و جاي سؤال و تعجب دارد؛ 
كميته اخلاقي اي كه در خص��وص برخي جرائم نه 
چندان بزرگ و قابل توجه چن��ان جديتي از خود 
نش��ان مي دهد كه گويي قصد دارد ريشه هر گونه 
بي اخلاقي را از بيخ و بن بكند، اما در مقابل پرونده اي 

به اين مهمي، مهر سكوت بر لب زده است. 
تعلل باشگاه پرسپوليس هم از سوي ديگر جاي سؤال 
دارد. باشگاهي كه پسوند فرهنگي را يدك مي كشد، اما 
وقتي پاي بازيكنش به اوين باز مي شود، به جاي دفاع از 
حيثيت پرسپوليس، دست روي دست مي گذارد و به 
تماشا و با دست دست كردن در پي تصميم گيري ساير 
ارگان ها از جمله قوه قضائيه و كميته اخلاق مي نشيند. 
شايد هم تصور مي كند آزادي به قيد وثيقه ميلياردي 
مي تواند آبروي از دس��ت رفته تيمي را ب��از گرداند 
كه خطاهاي بازيكن متخلف آن يكي دو تا نيست و 
زمزمه هاي محروميت و منشوري شدن آن از خيلي 

قبل تر دهان به دهان مي چرخيد. 
خيلي راحت، يك حمايت بي منطق باعث شد ورق 
كاملاً به سود شخص خطاكار برگردد. حالا او نه تنها 
خود را ملزم نمي داند براي درس گرفتن از اشتباهي 
كه مرتكب ش��ده يا عذرخواه��ي از جامعه اي كه با 
رفتار خود آنها را ش��رمنده كرده، كه خود را قرباني 
هم مي داند. به طوري كه وقيحانه سينه سپر كرده 
و مي گويد كه س��رش بالاس��ت و خطايي مرتكب 
نشده و در مقابل مردم را بابت مسائل ديگر شماتت 
مي كند. البته بايد هم چنين رفتاري از خود بروز دهد، 
وقتي مي بيند به رغم خطاهايي كه مرتكب ش��ده، 
حمايت هاي سفت و سختي از او مي شود. از اوين كه 
بيرون مي آيد، - البته به لطف وثيقه اي ميلياردي كه 
بابت هيچ گذاشته شده است- راهي تمرين مي شود. 
گويي كه هيچ اتفاق خاصي رقم نخورده است. آب 
از آب هم تكان نمي خورد. فقط فشار اعتراضات كه 
زياد مي شود،  مجبور است به خواست باشگاه چند 
روزي دس��ت نگه دارد و ديگر در تمرينات شركت 
نكند. اس��تراحتي كه البته بعيد نيست بعد از چند 
روز تمام ش��ود و بي آنكه آب از آب تكان بخورد،  بار 
ديگر به پرسپوليس بازگردد؛ چراكه تا به اينجاي كار 
به رغم آنكه حتي برانكو هم گفته تا مشخص شدن 
تكليف او نمي تواند اجازه تمري��ن كردنش را صادر 
كند، اما او همچنان حمايت باشگاه را داشته است؛ 
باشگاه فرهنگي كه در شعار برايش اخلاق و فرهنگ 
حرف اول را مي زند، اما در عمل با حمايت از بازيكن 
خطاكاري كه اخلاقيات را به شديد ترين شكل ممكن 
زير سؤال برده، ثابت مي كند حرف هايش در اين راستا 
جز شعار نيست و اعتقادي به آن ندارد. در حالي كه 
انتظار مي رفت باشگاه پرسپوليس با تصميمي سفت 

و سخت،  مقابل اين بي اخلاقي بايستد.
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پشتوانه سازي براي آينده ورزش كشتي
فعاليت آكادمي هاي ورزشي در ورزش دنيا 
به امري مرسوم تبديل شده است. كشوري 
مانند برزيل با توجه به اس��تعدادهايي كه 
در فوتب��ال دارد، در اين رش��ته ورزش��ي 
آكادمي هاي زيادي را تأسيس كرده است 
و در ايران نيز با توجه به كشتي خيز بودن 
استان هاي زيادي از كشورمان، مجموعه اي 
مانند آكادمي ملي كشتي ضروري است. 
البته ساخت آكادمي ملي كشتي ايران بايد 
خيلي زودتر از اين اتفاق مي افتاد، كشوري مانند روسيه كه يكي از نام هاي 
بزرگ اين رشته ورزشي در دنيا است از 50 سال پيش چنين مجموعه اي 
را دارد و توانسته در اين مدت قهرمانان زيادي را به كشتي جهان معرفي 
كند. با اين حال كلنگ خوردن ساخت آكادمي ملي كشتي در پنج شنبه 
گذشته، مي تواند زمينه ساز موفقيت هاي بيشتري براي كشتي ايران در 
آينده شود. در اين آكادمي ها، اگر يك كشتي گير از رده هاي پايه كشتي را 
زير نظر مربيان به صورت علمي و فني ياد بگيرد و پله به پله بالا بيايد و وقتي 
يك نونهال تا بزرگسالي در چنين آكادمي هايي همه آموزش هاي لازم را به 
صورت علمي ببيند، وقتي به رده بزرگسالي مي رسد يك كشتي گير پخته 
است و مي تواند در عرصه هاي بين المللي براي كشتي ايران موفقيت كسب 
كند. البته مربيان در اين آكادمي ها نقش مهمي دارند و بايد از مربياني در 
اين مجموعه ها استفاده شود كه تحصيلكرده باشند و از نظر فني در رده هاي 
بالايي قرار داشته باشند. نمونه كوچك آن يك مدرسه كشتي بود كه 15 
سال پيش در كرج راه اندازي كرديم و كشتي گيران از سنين نونهالي زير 
نظر مربيان تحصيلكرده رشد كردند و همان كشتي گيران علاوه بر اينكه در 
رده نونهالان قهرمان شدند، وقتي بزرگسال هم شدند، توانستند قهرمان 
شوند. آكادمي ملي كشتي، نمونه بزرگ تري از اين كار است و در صورتي 
كه همه چيز طبق اصول پيش برود، مي تواند آينده كشتي ايران را بيمه كند 
و پشتوانه هاي خوبي براي كشتي گيران فعلي در اين آكادمي تربيت شوند 
تا در سال هاي آينده جانشينان شايسته اي براي قهرمانان فعلي باشند. 
البته در اين بين اميدوارم مشكلات مالي مانع ساخت اين مجموعه نشود 
و افتتاح اين آكادمي در گير و دار مشكلات مالي به تأخير نيفتد و در زمان 
مقرر افتتاح شود. به همين خاطر معتقدم با توجه به اينكه بار مدال آوري در 
المپيك و جهاني بر دوش كشتي گيران است، بهتر است كه دولت و وزارت 
ورزش بودجه ويژه اي را براي كشتي در نظر بگيرند تا اين رشته ورزشي 
گرفتار بي پولي نباشد، در اين صورت مي توان اطمينان داد كه كشتي با 

توجه بيشتر مي تواند قهرماني هاي بيشتري را براي ايران كسب كند. 
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پايان هفته پرحاشيه بسكتبال 
هفته نوزدهم رقابت  هاي ليگ برتر بسكتبال پر حاشيه و پر سر و صدا  به 
پايان رسيد. در جريان ديدارهاي اين هفته تيم شيميدر تهران در يك 
بازي پر حاشيه موفق شد 67 بر 56 ميهمان خود شهرداري گرگان را 
شكست دهد. گرگاني ها در دقايق پاياني به شدت به نوع قضاوت بازي 
اعتراض داش��تند تا جايي كه حتي هواداران اندك اين تيم عليه داور 
شعار س��ر دادند. در ديگر ديدارها نفت آبادان برابر دانشگاه آزاد 87 بر 
77پيروز شد تا ش��اگردان هاشميان يك شكس��ت ديگر را نيز تجربه 
كنند، مصاف تيم  هاي پتروشيمي و ثامن هم با برتري قاطع 92 بر 63 
پتروشيمي به پايان رسيد و ش��هرداري تبريز هم با حساب 65 بر 63 

نيروي زميني را از پيش روبرداشت. 
-------------------------------------------------------------

پيروزي صدرنشينان ليگ تكواندو 
دور برگشت ليگ تكواندو با برگزاري رقابت  هاي هفته اول و دوم در خانه 
تكواندو آغاز شد و در پايان رقابت  هاي انجام شده، تيم   هاي شهرداري 
ورامين با 27، دانش��گاه آزاد 22 و پاس قوامين 20 امتياز همچنان در 

رده  هاي اول تا سوم جدول رده بندي باقي ماندند. 
-------------------------------------------------------------

به دستياري لوزانو افتخار مي كنم 
مانوئل سيچلو مربي تيم ملي واليبال ايران گفت: »من تاكنون با لوزانو 
كار نكرده ام، ولي او را تحس��ين مي كنم. او ش��بيه ولاسكو نيست ولي 
اعتقاد دارم لوزانو مي تواند ايران را به رؤيايش برساند. من افتخار مي كنم 

كه دستيار او هستم چون مي توانم نكات زيادي از او بياموزم.«
-------------------------------------------------------------

صدرنشيني سيرجان در فوتبال بانوان 
هفته هفدهم رقابت  هاي  ليگ برتر فوتبال بانوان با صدرنش��يني تيم 
شهرداري سيرجان به پايان رسيد.  در بازي  هاي  اين هفته شهرداري 
سيرجان 3 بر 2 آينده س��ازان اصفهان را شكست داد. پالايش گاز 2 بر 
يك مغلوب همياري آذربايجان شد و شهرداري سنندج با 4 گل وحدت 
ايثار گرگان را از پيش رو برداش��ت. تيم ش��هرداري ب��م در اين هفته 

استراحت داشت. 

  چـهـره ها/ شيوا نوروزي

سعید احمديان

88498432سرويس ورزشي

استفاده از بازيكن هنر است، نه پول دادن به او
عبدالله ويس��ي اس��تقلال خوزستان را 
پديده اين فصل ليگ برتر خواند. آبي هاي 
خوزستان امسال نتايج خيره كننده اي را 
كسب كرده اند تا جايي كه هفته ها صدر 
جدول را در اختيار داشتند. سرمربي اين 
تيم فرصت دادن به بازيكنان جوان را هنر 
مهمي در فوتبال مي نامد: »ما چه قهرمان ش��ويم و چه سهميه 
بگيريم و نگيريم، استقلال خوزس��تان موفق بوده است. فلسفه 
من استفاده از بازيكنان گمنام و طرد شده است. ما توانستيم 40 
بازيكن از ليگ هاي پايين تر به ليگ برتر تزريق كنيم. پول دادن به 
بازيكن هنر نيست، استفاده بهينه از بازيكن هنر است كه باشگاه 
ما آن را دارد. به نظرم استقلال خوزستان پديده فصل جاري ليگ 

بوده است، اما به قهرماني فكر نمي كنيم.«

هم سهميه مي خواهيم و هم جام قهرماني
محمد خاكپ��ور به قهرمان��ي تيمش در 
انتخابي المپيك اميدوار است. اميدهاي 
كشورمان در قطر تلاش مي كنند تا پس 
از 40 سال س��هميه المپيك را به دست 
بياورند. سرمربي تيم اميد ايران در گفت 
و گو با سايت رسمي AFC از انگيزه بالا 
براي كسب سهميه و عنوان قهرماني مسابقات سخن گفته است: 
»شروع يك تورنمنت هميشه خيلي مهم است، به خصوص اينكه 
اگر شما بخواهيد با بازيكنان جديد بازي كنيد. هدف ما فقط كسب 
يكي از سهميه هاي آسيا براي حضور در المپيك نيست، ما به دنبال 
قهرماني در مسابقات زير 23 سال آسيا هستيم و هدف مان قهرماني 
است. ما در اين تورنمنت سخت تلاش مي كنيم و قطعاً براي رسيدن 

به عنوان قهرماني به سختكوشي مان ادامه مي دهيم.«

 ديدار با رهبري روحيه ام را بالا برده است
زهرا نعمتي، بانوي المپيكي و پاراالمپيكي 
تيراندازي با كمان كشورمان از بالا رفتن 
روحيه اش پس از ديدار ب��ا مقام معظم 
رهبري سخن گفت: »من به مقام معظم 
رهبري گفتم سهميه بازي هاي المپيك 
و پاراالمپيك را به دست آورده ام و براي 
كسب نتايج خوب تلاش مي كنم و ايشان نيز گفتند؛ براي موفقيت 
شما دعا مي كنم و از مس��ئولان خواستند كه از ما حمايت كنند. 
ديدار با مقام معظم رهبري و حمايت ايشان از ورزش بانوان در بالا 
رفتن انگيزه ام براي حضور پررنگ تر در مسابقات مؤثر بود. ايشان 
توجه ويژه اي به حضور ورزش��كاران خانم با پوشش اسلامي در 
مسابقات بين المللي دارند و حضور موفق شان را الگوي فرهنگي 

براي كشورهاي ديگر مي دانند.«

فريدون حسن

ابراهيم جوادي 

كارشناس كشتي

حمايت هاي بي منطقي كه مجرم را قرباني نشان مي دهد

درسي كه عبرت نشد

دنيا حيدري
    گزارش

تيم ملي هندبال كشورمان در نخستين ديدار خود در مسابقات قهرماني 
آسيا برابر عربس��تان شكس��ت خورد. تيم ملي هندبال كشورمان در 
نخستين ديدار خود در مسابقات قهرماني آسيا و انتخابي جام جهاني 
2016 فرانسه، ديروز برابر عربستان به ميدان رفت و در پايان با نتيجه 
26 بر 21 شكست خورد. آخرين ديدار شاگردان عرفان اسماعيلاگيچ 
با عربستان به كمتر از دو ماه پيش و به مسابقات انتخابي المپيك 2016 

برمي گشت كه ايران 30بر24 عربستان را شكست داد. در ديگر ديدار 
اين گروه نيز چين با نتيجه 21 بر 17 برابر امارات شكس��ت خورد. تيم 
ملي هندبال كشورمان در گروه دوم اين رقابت ها با تيم هاي عربستان، 
بحرين، سوريه، امارات متحده عربي و چين همگروه است. ملي پوشان 
كشورمان در دومين ديدار خود در اين رقابت ها روز يكشنبه 27 دي از 

ساعت 17:30 برابر لبنان به ميدان خواهد رفت. 

ورزش همگاني فقط پياده روي نيست
علي مجدآرا، رئيس فدراسيون ورزش هاي همگاني با بيان اينكه 
توسعه ورزش هاي همگاني يكي از خواسته هاي مقام معظم رهبري 
است، اظهار داش��ت: »ورزش همگاني با س��لامت مردم ارتباط 
مستقيم دارد و بايد در راستاي ترويج آن، همه مسئولان بيش از 
پيش تلاش كنند.هدف مان اين است كه ورزش خانوادگي را ترويج 
دهيم. خيلي ها فكر مي كنند ورزش همگاني فقط پياده روي است 

در حالي كه چنين نيست و همگاني رشته هاي زيادي دارد.«

اميدواري به خوشرنگ تر شدن مدال  ركابزنان
خسرو قمري، رئيس فدراس��يون دوچرخه سواري اميدوار است در 
مسابقات قهرماني آس��يا مدال خوشرنگي نصيب دوچرخه سواران 
ايراني شود: »ركابزنان رده هاي اميد و جوانان شرايط خوبي دارند و 
انتظار داريم رنگ مدال آنها در مسابقات قهرماني آسيا نسبت به سال 
گذشته عوض شود. در بخش جاده و نيمه استقامت و در رده هاي اميد 
و جوانان اميد داريم مدال هاي سال گذشته خود را تكرار كنيم و حتي 

رنگ مدال هاي جوانان و اميد نسبت به سال قبل عوض شود.«

توقف هندبال در نخستين گام در قهرماني آسيا

نكونام كودك كار را به آرزويش رساند
كودك كار بود و اصلًا تصور نمي كرد روزي كاپيتان پيشين تيم ملي 
را از نزديك ببيند. با اين حال آرزوي��ش را به زبان آورد تا جواد نكونام 
پس از ش��نيدن آن فوراً دست به كار ش��ود. كودكان كار در جامعه ما 
كم نيستند و در سال هاي گذشته بسياري از مردم تلاش كردند تا به 
هر ش��كل ممكن با اين معضل اجتماعي مبارزه كنند. مظلوميت اين 
كودكان دل هر انساني را به درد مي آورد. يكي از اين كودكان چندي 
پيش از آرزوي ديدن نكونام گفته بود. خوشبختانه نكو پس از اطلاع 
از اين موض��وع ترتيبي داد تا اي��ن كودك به آرزويش برس��د. نكونام 

پيراهنش را نيز به او هديه داد. 

بي پولي در ليگ كاراته
س��عيد احمدي، ملي پ��وش كاراته ب��ه دليل پرداخت نش��دن 
دستمزدش در سوپر ليگ اين رشته مبارزه نمي كند: »متأسفانه 
سال گذشته با تيم آذرخودروي قم به عنوان قهرماني رسيديم ولي 
تاكنون يك ريال نيز از مبلغ قرارداد ما پرداخت نشده است. ماه ها به 
دنبال گرفتن مطالبات خود از اين تيم بوديم ولي به هيچ نتيجه اي 
نرسيديم. برگزاري ليگ به پويايي هرچه بيشتر كاراته ايران كمك 

مي كند، اما شرايط ليگ هم از نظر مالي بايد فراهم شود.«

محروميت مادريدي ها از گرفتن بازيكن اشرف رامين
   منهاي فوتبال

تيم هاي رئال و اتلتيكو مادريد به مدت دو سال از گرفتن بازيكن جديد محروم شدند. بنا به اعلام فيفا هر دو باشگاه 
به دليل نقض قوانين اين نهاد در نقل و انتقال بازيكنان زير سن قانوني )18 سال( از خريد بازيكن جديد در نقل و 
انتقالات تابستان 2016 و زمستان 2017 محروم هستند. اين 
در حالي است كه فدراسيون جهاني راه راه پوشان را به پرداخت 
900هزار و كهكشاني ها را به پرداخت 360هزار فرانك سوئيس 
جريمه نقدي محكوم كرده است.  سران فيفا كه پيش از اين 
سابقه محروم كردن بارسلونا را داشتند، اين بار به تيم هاي اول 
و دوم مادريد رحم نكردند. ب��ا اين حال مديران هر دو تيم به 
شدت به رأي صادر شده اعتراض كرده اند. نكته جالب تر اينكه 
رسانه هاي اسپانيا مدعي شده اند نام چهار پسر زين الدين زيدان 
)انزو، لوكا، تئو و الياز( جزو بازيكنان غيرقانوني اين تيم به چشم 
مي خورد. رئالي ها مدعي اند زيدان به عنوان پدر اين چهار بازيكن 
براي پيوستن پسرانش به اين تيم رضايت كامل داشته است. باشگاه 
رئال واكنش شديدي به اين رأي نشان داد: »اين محروميت هيچ پايه اي 

ندارد و كاملاً آن را تكذيب مي كنيم و خيلي سريع از طريق مراجع قانوني به آن اعتراض خواهيم كرد. اميدوار 
هستيم كه تصميم گيري درستي شود و تصميم قبلي فيفا را حذف كنيم. مدارك تمامي 

بازيكنان جذب شده موجود است و هر كسي كه تمايل دارد مي تواند به باشگاه 
بيايد و اين مدارك را بررسي كند. تصميم فيفا به هيچ وجه درست نبوده است 
و ما در حال  صحبت با مقامات فيفا هستيم و مطمئنيم كه اين رأي تغيير 
خواهد كرد.« اما هواداران اين تيم پس از اين محروميت، خواستار بركناري 
فلورينتو پرز شدند. با اين حساب كهكشاني ها براي گرفتن بازيكنان مد نظر 

تنها تا پايان فصل نقل و انتقالات زمستاني 2015 فرصت دارند كه البته 
پنجره اين فصل نيز دو هفته ديگر بسته مي شود.  انريكه سرسو، رئيس 
باشگاه اتلتيكومادريد نيز ساكت ننشست و به اين محروميت اعتراض 
كرد: » اين محروميت  بدي است و در هر صورت ما به آن اعتراض 
خواهيم كرد. فيفا در 110 صفحه به شرح اين محروميت پرداخته و 

آن را براي ما ارسال كرده است. با دقت آن را خواهيم خواند تا بدانيم كه 
كدام يك از اين انتقال ها باعث اين تصميم فيفا شده است.«


